

အများပြည်သူပိုင် မူလတန်းကျောင်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်းများသို့ နိုင်ငံခြားသားများ ကျောင်းအပ်နှံခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍

* အချို့သော URL မှလင့်ခ်များသည် ဂျပန်ဘာသာစကားဖြင့်သာ ဖတ်ရှုနိုင်ပါမည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ မသင်မနေရပညာရေးစနစ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍

အဓိကကျောင်းအမျိုးအစားများ

နိုင်ငံခြားသားကလေးငယ်များသည်လည်း အများပြည်သူပိုင် မူလတန်းကျောင်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်းများသို့ တက်ရောက်ရန် ဆန္ဒရှိပါက ဂျပန်လူမျိုးကလေးသူငယ်ကျောင်းသားလေးများကဲ့သို့အလားတူ အခမဲ့လက်ခံပေးလျက်ရှိပြီး ဂျပန်လူမျိုးများနှင့်တန်းတူညီမျှသော ပညာရေးရယူနိုင်မည့်အခွင့်အရေးအတွက် အာမခံချက်ပေးအပ်ထားပါသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် မူလတန်းကျောင်းကို အသက် 6 နှစ်ပြည့်ပြီးသည့်နောက် ပထမဆုံး ဧပြီလမှစတင်ကာ ကျောင်းဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး 6 နှစ်တာ ပညာသင်ယူရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မူလတန်းကျောင်းအောင်မြင်ပြီးသွားပါက အလယ်တန်းကျောင်းသို့ဝင်ခွင့်ရမည်ဖြစ်ပြီး 3 နှစ်တာ ပညာသင်ယူရမည်ဖြစ်ပါသည်။

<တိုကျိုမြို့၌ အဓိကအများဆုံး နေထိုင်ကြသော နိုင်ငံ 5 ခုမှ နိုင်ငံသားများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ မသင်မနေရပညာရေးစနစ်တို့၏ နှိုင်းယှဉ်ချက်ဇယား>

ဝိန်းအမည်	ဂုဏ်	တရုတ်	ကိုရီးယား	ဗီယက်နမ်	ဖိလစ်ပိုင်	နီပေါ
ပညာ ရေး က လ	ဇော်	စက်တင်ဘာ	မတ်	စက်တင်ဘာ	ဇွန်	ဇော်
5 နှစ်	မူလတန်းကျောင်း (6 နှစ်တာ)	မူလတန်းကျောင်း (6 နှစ်တာ)	အခြေအဆင့် မူလတန်းကျောင်း (6 နှစ်တာ)	အခြေအဆင့် မူလတန်းကျောင်း (5 နှစ်တာ)	အခြေအဆင့် မူလတန်းကျောင်း (6 နှစ်တာ)	အခြေအဆင့် မူလတန်းကျောင်း (5 နှစ်တာ)
6 နှစ်						
7 နှစ်						
8 နှစ်						
9 နှစ်						
10 နှစ်						
11 နှစ်	အလယ်တန်း ကျောင်း (3 နှစ်တာ)	အခြေအဆင့် အလယ်တန်း ကျောင်း (3~4 နှစ်တာ)	အလယ်တန်း ကျောင်း (3 နှစ်တာ)	အောက်အဆင့် အလယ်တန်း ကျောင်း (4 နှစ်တာ)	ရူဇိဦးက လ အလယ်တန်း ကျောင်း (4 နှစ်တာ)	ရူဇိဦးက လ အလယ်တန်း ကျောင်း (2 နှစ်တာ)
12 နှစ်						
13 နှစ်						
14 နှစ်	အထက်တန်း ကျောင်း စသည်	အထက်အဆင့် အလယ်တန်း ကျောင်း	သ မန်နှင့် အလုပ်အကိုင် အထက်တန်း ကျောင်း	အထက်အဆင့် အလယ်တန်း ကျောင်း	နှိုင်းဦးက လ အလယ်တန်းကျောင်း (2 နှစ်တာ)	နှိုင်းဦးက လ အလယ်တန်းကျောင်း (2 နှစ်တာ)
15 နှစ်						
16 နှစ်	တက္ကသိုလ်၊ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း ကော လိပ် စသည်	တက္ကသိုလ်၊ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း ကော လိပ် စသည်	တက္ကသိုလ်၊ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း တက္ကသိုလ်	တက္ကသိုလ်၊ ဂူ နီယာ ကော လိပ်	တက္ကသိုလ်၊ ကော လိပ်၊ အလယ်တန်း နောက်ပိုင်းရီ ပညာ ရေး အဖွဲ့အစည်း	တက္ကသိုလ်
17 နှစ်						
18 နှစ်						
19 နှစ်						

* အရင်းအမြစ် : [ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန \(ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ စာသင်ကျောင်းစနစ်များ\)](#)

* အရောင်ခြယ်ထားသည့်နေရာများသည် မသင်မနေရပညာရေးဖြစ်ပါသည်။

မသန်စွမ်းကလေးသူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားများအတွက်ကျောင်းများ (အထူးဂရုပြုကူညီပံ့ပိုးမှုပေးသောကျောင်းများ) လည်း ရှိပါသည်။

အသေးစိတ်ကို [တိုကျိုမြို့တော်ပညာရေးကော်မတီ \(အထူးဂရုပြုကူညီပံ့ပိုးမှုပေးသောကျောင်းများစာရင်း\)](#)

၏ပင်မစာမျက်နှာတွင် ဖတ်ရှုပါ။

ထို့အပြင် အများပြည်သူပိုင်ကျောင်းများအပြင် နိုင်ငံတကာကျောင်းများ စသည်တို့လည်း ရှိပါသည်။

စာသင်ကျောင်း၏ တစ်နှစ်တာ

ကျောင်းများသည် ဧပြီလတွင် စဖွင့်ပါသည်။

	မတ်	ဧ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	သြဂုတ်
ကာလ 3 ခုစနစ်	ရှေ့နှစ် နှစ်အား ရှုထောင့်ပေးရန်	ပထမနှစ်စတင်			နှစ်စတင် ရှုထောင့်ပေးရန်	
ကာလ 2 ခုစနစ်	နှစ်စတင် ရှုထောင့်ပေးရန်	ပထမနှစ်စတင်			နှစ်စတင် ရှုထောင့်ပေးရန်	

	စက်တင်ဘာ	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ
ကာလ 3 ခုစနစ်	ဒုတိယနှစ်စတင်			အဆင့် ရှုထောင့်ပေးရန်	တတိယနှစ်စတင်		နှစ်စတင် ရှုထောင့်ပေးရန်	
ကာလ 2 ခုစနစ်	ပထမနှစ်စတင်		ဒုတိယ နှစ်စတင်	အဆင့် ရှုထောင့်ပေးရန်	ဒုတိယနှစ်စတင်		နှစ်စတင် ရှုထောင့်ပေးရန်	

1 နှစ်လျှင် ကာလ 2 ခုခွဲထားသည့် ပညာသင်ကာလ 2 ခုစနစ်ရှိသည့် ကျောင်းများနှင့် 1 နှစ်လျှင် ကာလ 3 ခုခွဲထားသည့် ပညာသင်ကာလ 3 ခုစနစ်ရှိသည့်ကျောင်းများ ရှိပါသည်။

အများပြည်သူပိုင် မူလတန်းကျောင်းနှင့် အလယ်တန်းကျောင်းများ၏ ကျောင်းလခ စသည်

ကျောင်းလခ၊ ဖတ်စာအုပ်တို့သည် အခမဲ့ဖြစ်ပါသည်။ အချို့သော သင်ထောက်ကူပစ္စည်း (ကျောင်းတွင်သုံးသည့် သင်ထောက်ကူများ) စသည်တို့အတွက် အခကြေးငွေပေးရခြင်းမျိုး ရှိပါမည်။

ငွေကြေးအခက်အခဲကြောင့် ကျောင်းတက်ရန်ခက်ခဲပါက သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်ငွေကြေးအတွက် ထောက်ပံ့မှုရယူခြင်း ပြုနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်ကို [တိုကျိုမြို့တော်ပညာရေးကော်မတီ \(ကျောင်းအပ်နှံမှုထောက်ပံ့ကူညီရေး\)](#) ၏ပင်မစာမျက်နှာနှင့် [ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန \(ကျောင်းအပ်နှံမှုထောက်ပံ့ကူညီရေး\)](#) ၏ပင်မစာမျက်နှာတို့တွင် ဖတ်ရှုပါ။

အများပြည်သူပိုင် အလယ်တန်းကျောင်းများ၏ ညပိုင်းသင်တန်း

မသင်မနေရပညာရေးမပြီးဆုံးသေးသောသူများနှင့် အလယ်တန်းကျောင်းတွင် အလုံအလောက် ပညာမသင်ယူခဲ့ရသောသူများ၏ ကျောင်းဝင်ခွင့်အတွက်ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နိုင်ပါသည်။ တိုက်ရိုက်တွင် အလယ်တန်းကျောင်း 8 ကျောင်း၌ ညပိုင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားပါသည်။ အသေးစိတ်ကို [တိုက်ရိုက်မြို့တော်ပညာရေးကော်မတီ \(အများပြည်သူပိုင် အလယ်တန်းကျောင်းများ၏ ညပိုင်းသင်တန်း\)](#) ၏ပင်မစာမျက်နှာတွင် ဖတ်ရှုပါ။

အထက်တန်းကျောင်းဝင်ခွင့်စာမေးပွဲ

“တိုက်ရိုက်မြို့တော်ပညာရေးကော်မတီ ဦးတည်ပြီး ရွေးချယ်ခြင်း” စသည်ဖြင့် နိုင်ငံသို့ပြန်လာသော ကျောင်းသားများနှင့် နိုင်ငံခြားသားကျောင်းသားများအတွက် အထူးထည့်သွင်းစဉ်းစားပေးလျက်ရှိပါသည်။ အသေးစိတ်ကို [တိုက်ရိုက်မြို့တော်ပညာရေးကော်မတီ \(မြို့တော်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း\)](#) ၏ ပင်မစာမျက်နှာတွင် ဖတ်ရှုပါ။

နိုင်ငံခြားသားများ၏ ကျောင်းအပ်နှံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍

မြို့နယ်ရုံးများတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဆောင်ရွက်ခြင်း

နိုင်ငံခြားသား ကလေးသူငယ်များ၊ ကျောင်းသားများ၏ အုပ်ထိန်းသူတို့သည် ပထမဦးစွာအနေဖြင့် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့ ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာများရှိ အုပ်ချုပ်ရေးရုံးများတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ လုပ်ဆောင်ပါ။ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတွက် အချိန်မရွေး လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ [မြို့ ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးရုံးများ၏ ကောင်တာများသည် ဤလင့်ခ်မှဖြစ်](#)

အုပ်ထိန်းသူများအတွက် လင့်ခ်များ

ပညာရေးဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှု

- [ပညာရေးဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုစင်တာ](#)

(1) ပညာရေးဆိုင်ရာအထွေထွေဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုနှင့် အနိုင်ကျင့်ခံရမှုများအတွက် hotline ဖုန်း : 0120-538288 (24 နာရီ 365 ရက် : အခမဲ့)
* အခြေခံအားဖြင့် ဂျပန်ဘာသာစကားဖြင့်သာ ဝန်ဆောင်မှုရနိုင်ပါသည်။

(2) ပညာရေးဆိုင်ရာအထွေထွေဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှု

ကြားရက် (တနင်္လာ~သောကြာ) : မနက် 9 နာရီမှ ညနေ 6 နာရီအထိ

လစဉ် တတိယမြောက် စနေနေ့ : မနက် 9 နာရီမှ ညနေ 5 နာရီအထိ

စင်တာသို့လာရောက်ဆွေးနွေးမှုအတွက် ဖုန်းဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးပါ။ ဖုန်း : 0120-53-8288

* စကားပြန်ဖြင့်ဆွေးနွေးမှုပြုမည့် နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များ၊ ကျောင်းသားများ၏

အထက်တန်းကျောင်းဆက်လက်တက်ရောက်ရန်နှင့် ပညာရေးဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုများအတွက် အပတ်စဉ်

သောကြာနေ့ နေ့လယ် 1 နာရီမှ ညနေ 5 နာရီအထိ (စာရင်းလက်ခံမှုသည် ညနေ 4 နာရီအထိ)

※ရရှိနိုင်သောဘာသာစကားများ : ဂျပန်၊ အင်္ဂလိပ်၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယား၊ ဘာသာစကားများ

နေထိုင်မှုဘဝဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးမှု

- ["Life in Tokyo : Your Guide"](#) (တိုကျိုမြို့တော် နေထိုင်မှုဘဝနှင့်ယဉ်ကျေးမှုရေးရာဗျူရို)

တိုကျိုတွင် ပထမဆုံးစတင်နေထိုင်မည့်နိုင်ငံခြားသားများအတွက် နေထိုင်မှုဘဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များစာစောင် ဖြစ်ပါသည်။

ရရှိနိုင်သောဘာသာစကားများ : ဂျပန်၊ အင်္ဂလိပ်၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယား၊ ဘာသာစကားများ

- [နိုင်ငံခြားသားများအတွက် နေထိုင်မှုဆိုင်ရာကူညီပံ့ပိုးရေးပေါ်တယ်လ်ဆိုဒ်](#) (တရားရေးဝန်ကြီးဌာန

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးအေဂျင်စီ)

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် နေထိုင်မှုပြုရန်အတွက် လိုအပ်မည့်အမျိုးမျိုးသောသတင်းအချက်အလက်များ ဖော်ပြထားသော ပေါ်တယ်လ်ဆိုဒ်ဖြစ်ပါသည်။

ရရှိနိုင်သောဘာသာစကားများ : ဂျပန်ဘာသာ၊ လွယ်ကူသောဂျပန်စကား၊ အင်္ဂလိပ်၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယား၊ စပိန်၊ ပေါ်တူဂီ၊ ဗီယက်နမ်၊ နီပေါ၊ ထိုင်း၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ မြန်မာ၊ ခမာ (ကမ္ဘောဒီးယား)၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ မွန်ဂို ဘာသာစကားများ

ရပ်ကွက်၊ မြို့၊ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာပညာရေးကော်မတီ အုပ်ထိန်းသူများအတွက် လင့်ခ်များ

နိုင်ငံခြားသားကလေးများ လက်ခံခြင်း

- [နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့်ကျောင်းသားများအတွက် ကျောင်းအပ်နှံရေးလမ်းညွှန်စာအုပ်](#) (ပညာရေး၊

ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန)

ဂျပန်ကျောင်းများသို့ကျောင်းအပ်နှံရန်အတွက် ဘာသာစကားတစ်ခုစီဖြင့်ဖော်ပြထားသောလမ်းညွှန် ဖြစ်ပါသည်။

ရရှိနိုင်သောဘာသာစကားများ : အင်္ဂလိပ်၊ ကိုရီးယား၊ ဗီယက်နမ်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ တရုတ်၊ ပေါ်တူဂီ၊ စပိန်၊ ဘာသာစကားများ

- [နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့်ကျောင်းသားများ လက်ခံမှုလမ်းညွှန်](#) (ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန)
နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားများကို အများပြည်သူပိုင်ကျောင်းများတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လက်ခံနိုင်ရန်အတွက် အချက်အလက်များဖြစ်ပါသည်။
- [CASTA-NET](#) (ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန)
နိုင်ငံခြားနှင့်ဆက်နွှယ်မှုရှိသည့်ကလေးသူငယ်များနှင့်ကျောင်းသားများ၏ ပညာသင်ကြားမှုအတွက် ကူညီပံ့ပိုးပေးသည့်သတင်းအချက်အလက်များ ရှာဖွေနိုင်သောဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်ပါသည်။

ဂျပန်ဘာသာစကားပို့ချမှု

- [ဂျပန်ဘာသာစကားပို့ချမှု လက်စွဲစာအုပ်](#) (တိုကျိုမြို့တော် ပညာရေးကော်မတီ)
ဂျပန်ဘာသာစကားပို့ချပေးရန်လိုအပ်သော နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားများအတွက် ဂျပန်ဘာသာစကား ဖတ်စာအုပ်ဖြစ်ပါသည်။
- [နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားများသုံးရန်အတွက် ဂျပန်ဘာသာစကားဖတ်စာအုပ် "Tanoshii Gakkou"](#) (တိုကျိုမြို့တော် ပညာရေးကော်မတီ)
ဂျပန်ဘာသာစကားပို့ချပေးရန်လိုအပ်သော နိုင်ငံခြားသားကလေးသူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားများအတွက် ဘာသာစကားအမျိုးမျိုးဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးထားပြီး ဂျပန်ဘာသာစကားပို့ချမှုကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်နှင့် ကျောင်းသားဘဝအတွက် သင့်လျော်သည့် ညွှန်ကြားပြသမှုများပေးရန်အတွက် ဘာသာစကားတစ်ခုစီဖြင့် ဖော်ပြထားသောဖတ်စာအုပ်ဖြစ်ပါသည်။
ရရှိနိုင်သောဘာသာစကားများ : တရုတ်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ ကိုရီးယား၊ အင်္ဂလိပ်၊ စပိန်၊ ထိုင်း၊ ပေါ်တူဂီ၊ မြန်မာ၊ ဗီယက်နမ်၊ မွန်ဂို၊ ရုရှား၊ ပါရှား၊ အာရဗီ၊ ပြင်သစ်၊ လာအို၊ ရိုမေးနီးယား၊ နီပေါ၊ ဘင်္ဂါလီ၊ ဟင်ဒီ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ တူရကီ၊ ဆင်ဟာလာ ဘာသာစကားများ

စုံစမ်းမေးမြန်းရန်

[အများပြည်သူပိုင် မူလတန်းကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်း၊ မသင်မနေရပညာရေးကျောင်းများနှင့်ပတ်သက်သည့်ကိစ္စများ၊
ပညာရေးကော်မတီရုံး ဒေသတွင်းပညာရေးကူညီပံ့ပိုးမှုဌာန မသင်မနေရပညာရေးဌာနခွဲ မူလတန်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်းများ
တာဝန်ခံဌာနစိတ်
အီးမေးလ် : S8000810(at)section.metro.tokyo.jp
အနှောင့်အယှက်ပေးသည့်မေးလ်များမှကာကွယ်ရန်အတွက် အီးမေးလ်လိပ်စာဖော်ပြချက်ကို ပြောင်းလဲထားပါသည်။
ကျေးဇူးပြု၍ (at) ကို @သို့ပြောင်းလဲပြီး အသုံးပြုပေးပါ။